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Foto på omslaget 

Prosjektleder Eirik Øvstedal og 
landskapsarki tekt Kirstine Laukl1 
viser H.M.Kong Harald rundt pa 
rasteplass d.m. apning av Rv 23 
Oslofjordforbindelsen. 
Foto: Kjell Wold 

Neste nummer 

September 

Buskeruds 
Bukkene bruse 

De tre kjempeanleggene vi bygger nå i 
Vegvesene t i Buskerud er store alle 
sa mmen. Den s tørste kommer førs t! Vi må 
ven te to å r på Bragernes og ett år på Dram
men-M jønda len, men Oslofjordforbindel
sen ble vis t fram for Kongen få dager før 
Øresw1d forb indelsen mellom Danmark og 
Sverige åpnet. 

Nå er tiden inne for rallarene til å forla
te det ferdige anlegget og dra vide re til nye 
utfordringer. Jeg mener bestemt vi er æ tlin
ger etter dem som bygde de store jernba ne
anleggene. Når jobben er gjort, er det ingen 
plass for rall a ren, han skal ikke forvalte og 
bruke. Likevel - m ange års arbeid setter 
spor. Den jobben som ble gjort, problemer 
som ble lost, venner m an fikk, minner fra 
hverdag og fest som deles med m emtesker 
som var fremmede og ble gode kolleger og 
venner. His toriene blir igjen, berettes vide
re ti l fam ilie og venner og begyn ner for ek
sempel slik " Da jeg var p å Oslofjorden på 
90-tallet kom Ole inn en dag, hvit i øya og 
sa: "Eirik, nå få r vi fjord en i fanget". Og jeg 

" 

Stolthe ten over de t vi ha r gjort og de 
probleme ne som er overvunnet har vi. Er 
det lov å være s tolt i vår tid? Bare delvis. 
Selvgod het og nav lebeskuelse er ord jeg 
hører h viske i det fjerne. Sto lthet er den fø
le lsen vi h a r inn i oss nå r vi har gjort e t 
godt stykke arbeide, når vi har holdt på len
ge, overvunnet fa rer, utfordringer og oss 
selv, og kommet i mål, rakrygget, i god be
hold med den gode føl elsen og økt selvres
pekt. Jeg føler s tolthet over det v i ha r gjort 
p å Oslofjord prosjekte t, s tolthet over a t vi 
har utfør t den store oppgaven samfunnet 
har p å lagt oss. 

Fra anleggskulturen regish·erer vi med 
undring alle de roller som finnes i samfun
ne t vå rt. De som er gi tt oppgaver med tilho
rende makt til å forva lte s tore eller små de
ler av den enorme mengden av lover og re
gler som sette r betingelser for hvordan lan
det skal bygges. Enorm e r både regelmeng
den og h æ ren av kontrollø rer. Se på en an
nen tunnel, der m ye g ikk ga lt. Se på den 
d elen av kontrollør-hæ ren som ved sine 
skrivebord i etterpåklokskapens klare lys 

kan dissekere og analysere og påpeke alle de 
gale avgjøre lser som ble truffet. Det er s lik a t 
jeg lu rer på hvordan noen tør å bygge! Mak
ten i kontrol lørrollen fo rva ltes så y mse. De 
fleste er redelige med bidrag til effektive løs
ninger. Andre nidkjære som futen i eventyre
ne og utøver tvilsomme mandat med skylap
per og egeninteresser for øye. Balansen i spil
let burde bekymre. 

Noen lurer kanskje på om jeg ikke tar ral
larhatten på urettmessig, om byggherren ha r 
rett til den. Entreprenørene og Vegvesenets 
produsenter ja, bestilleren ikke. Det formali
seite rolleskillet er ny lig innført. Anleggskul
turen er og m å være tung t fora nkret i he le 
miljøet, hvis vi ska l få positive e ffekter av skil
let. Når produsenten ikke deler ansvaret for 
prosjektets målsettinger med byggherren, og 
nå r byggherren ikke bidrar til effekti v og god 
produksjon, vi l vi ikke lenger produsere op
timalt. Vi ser tegn til ukultur. Byggherrer som 
ti l forveksling ligner futene, som forva lter re
gler og roller med en problemskapende njd
kjærhet, som giJ· dårlig framdrift og okonomi. 
Vi ser entreprenøre r (og konsu lenter) med 
vinkelskrivere som er mer opptatt av å skape 
og holde orden på berget av tilleggsregn inger 
enn å bidra til produktivitet. 

For prosjektet vårt er kommet i må I og fes
ten e r vel fortjent. Jeg gleder meg over alle 
dem sorn fikk feire sa mmen med Kongen og 
dele gleden over et vellykke t prosjekt. Så til 
slutt en takk til alle dere (og det er mange! !) 
som har bidratt til det resultatet vi overleverte 
til bruk den 29. juni å r 2000. Og en særlig 
takk til dem sorn ha r hatt det daglige ansva
ret for å planlegge, s ty re og bygge seg frarn i 
mange år. jeg er s to lt over den jobben dere 
har gjort! 



Rv 285 gjennom lier 
får i løpet av 

halvannet år 2,7 km 
ny gang- og sykkelveg 

fra lier E-verk 
til lyngåskrysset. 
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Til det prosjektet sprenges det ut 
7500 kbm fjell langs deler av traseen, 
mens hele 60.000 kbm fjell fra Brager
nestwmelen brukes til en stor fylling 
langs vegen. Den nye gang- og syk
kelvegen legges hele strekniJ1gen på 
i.m1ersiden av eksisterende veg. På de 
mest svingete partiene bliT den trafik
kerte vegen mellom Lierbyen og Tran
by /Sylling også rettet ut og dermed 
tryggere for alle typer trafika11ter. 

- Vi startet opp i vinter og skal et
ter planen være ferdig i oktober neste 
høst, forteller byggeleder fra utbyg
gingsavdelingen Erik Foslien. Gang
og sykkelvegen, som er en del av 
kompensasjonstiltakene til Lier i Veg
pakke Drammen, blir et av fylkets 
største og dyreste prosjekter i sitt slag 
med en prislapp på drøye 35 millio
ner kroner. 

Vegen måtte stenges helt et par da
ger i vår da de største sprengningsar
beidene pågikk, nå klarer prosjektet 
seg med kortere stengeperioder, mens 
trafikken på vanlig dagtid passerer 
lysregulert i ett felt. 

Mye fjell spre11ges 11t for 11y gn11g- og sykkelveg på Rv 285 i Lier. 

Det er Statens vegvesen Buske
ruds egen produksjonsavdeling som 
er hovedentreprenør på jobben. Den 
store fyllingen er det Gol-firmaet T. 
Engene AS som tar seg av. - Vi er i ru-

te og jobben går helt etter planen, sier 
produksjonsleder Sigmw1d Haugen. 
Han er også tilfreds med trafikkavvik
lingen forbi anleggsområdet. - Vi kan 
ikke si det har vært store vansker med 
biltrafikken. Kw1 i morgen- og etter
middagsrushet blir det litt køer ved 
trafikklysene, men det løser seg fort 
opp, forteller han. Produksjonsavde
lingen har syv-åtte personer som er 
engasjert i jobben. Når dette p rosjek
tet åpner neste høst er det et sammen
hengende gang- og sykk elvegnett i 
søndre del av Lier mellom Tranby, Li
erbyen, Kjellstad og Lierstranda. 

- Vi er i mte, sier f v. Erik Foslie11, Sig1111111d 
Hn11ge11, Ole Mnrti11 Rnne11, Ki11e Bnkke11, 
Helge Berg og Dngfi1111 Bre1111n. 



Vellykket 
temakveld om 

MC-sikkerhe 
Speilblanke motorsykler kom virkelig til sin rett i 

strålende kveldssol da MC-forum i Buskerud arran
gerte temakveld i mai. Hensikten var å lokke MC

entusiaster til samling med søkelys på trafikksikker
het. Rundt 150 MCere møtte opp på trafikkstasjon
ene i Hallingdal, Ringerike og Drammen for faglig 

og sosialt samvær. - Hold storlig grep og press frn111 kje-ue11 slik ni 111ftveie11e frigjores. Slik 
bor /todel /1oldes 11år hjel111e11 sknl tns nv e11 bevisst/os perso11. Ove 
Treverket t.v. og Oln Egil Leikvold t.h. de111011strerer, 111e11s Oddbjorn 
Brustnd Jolger 11øye 111ed. 
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- Et positi vt tiltak, inente fonnarn1 
i NAF MC-klubb i Hallingdal, Frede
rick LLUld. Hans klubbmedlemmer ut
gjorde over halvparten av de over 60 
frammøtte på Hallingdal trafikksta
sjon. MC-klub ben har sairunen med 
Vegvesenet, kjøresko ler og forsi
kringsbransjen hatt tilsvarende arran
gement tidligere, men på MC-forums 
temakveld ble sikkerhet sa tt irn1 i et 
enda bredere perspektiv. 

Hjelmen skal av 
Fra Gol Røde Kors stilte ambulan

sepersonell for å demons trere før
stehjelp ved MC-ulykker. Og be
skjeden var klar : Første bud 
innen førstehjelp er frie luf t
veier - og dermed m å hjel
men tas av dersom en per
son er bevisstløs, selv om 
det er fare for skader i nak
ke og rygg. Argmnentet om 
at d et ikke hjelper å ha 
sunn og frisk nakke der
som du ikke får p uste og 
dermed kveles, kjøpte nok de 
aller fleste. 

Fra Vegvesenet og kjøreskoler stil
te også fagpersonell, og Maskinsente
ret Fagernes stilte med sikkerhets- og 
verneutstyr. Politiet hadde med lase
ren sin og ga d e som ville anlednin
gen til å teste hvor god oppfatning de 
hadde av egen fart. Med tildekke t 
speedometer fikk de beskjed om å kjø
re i 50 km / t. Slett ingen enkel sak, 

men av de som "bolllinet" var det be
tryggende nok svært få som kjørte for
tere ern1 de skulle. 

Fornøyd 
- Vi hadde h åpet på flest mulig 

frammøtte, og er rimelig fornøyde med 
responsen, sier avdelingsingeniør 
Oddbjørn Brustad, som sammen med 
Roy Sjødal, KjeU Erik Strand og Halv
or Brattegard var Vegvesenets repre
sentanter fra Hallingdal trafikksta
sjon . 

- Flott tiltnk, 111e11te Mnrinw1e (t.v.) og Heidi 
P11kerud (t.h.). Oddbjom Brustnd ser 111 til å 
trives so111 111idtp1111kt. 

- Det er veldig trivelig å være med 
på slike arrangement, og potensialet 
er stort - vi kan ta imot langt flere enn 
de 60-70 deltakerne som møtte opp i 
kveld, mener han, og legger til at de 
har få tt ros for arrangem entet fra 
mange hold. 

Ungdommen fraværende 
Selv om an-angementet var en suk

sess, var det uten tvil en gruppe 
innen MC-miljøet som manglet: Ung
donunen. Nå er det ikke men.in gen å 
framstille deltakerne som gamle, men 
begrepet voksne kan i alle fall forsva
res. 

- H vorfor tror du det var så få un
ge til stede, Oddbjørn Brustad? 

- Det er ikke man ge ungdonuner 
som kjører MC eUer moped lenger. Det 
er dyr t å ta lappen og det er høy an
skaffelsespris på sykkel og utstyr, 
samt dyr forsikring. Muligens har vi 
nådd et eller annet vegskille som gjør 
at andre interesser veier tyngre. Det er 
nesten ingen som kjører opp på lett 
MC. Derimot er det mange fra 30 til 60 
år som trenger adspredelse fra det 
stressende livet som mange har hatt 

så langt. Antakelig har mange 
ikke hatt råd til slike utskei

elser før, avslutter Odd
bjørn Brustad. 

Dette er MC-forum 
MC-forum - et sama rbeids

organ underlagt fylkeskommunen 
- arbeider for bedre trafikksikkerhet 
for motorsyklister. I Buskerud be
s tår forumet av representan ter fra 
trafikkskolene, Norsk Motorcykkel 
Union, MC-klubbene, politiet, MC
forhandlerne, skoleverket og helse
sektoren.MC-forum består utelu k
kende av personer som kjører MC 
selv. Sekretærfunksjonen iva retas 
av Statens vegvesen Buskerud. 



skal 90 111ennesker 
dø i trafikken i sommer? 

- Senk farten! på E 134 og Rv 7 i sommer. Det er vår 
oppfordring til alle som kjører på vegene i Buskerud. 

Disse strekningene er blant 30 strekninger over 
hele landet som er skiltet med gule 

TEKST: K JERSTI D ANIELSEN 

Forn: W 1LLY BAKKEN 

I begynnelsen av jmli gikk start
skuddet for årets Senk farten-kampan
je. For andre år på rad går Statens 
vegvesen og Politiet sammen om en 
storsatsing i sommertrafikken. 30 
strekninger over hele landet er pluk
ket ut, enten fordi de er ulykkesstrek
ninger eller fordi de har høy gjern1om
sruttshastighet. På disse strekningene 
er det stor fare for å møte enten Politi 
eller Statens vegvesen i sommermåne
dene. 

Fart er farlig 
Statistikkene viser at gjennom

snittlig 90 me1mesker dør i trafikken 
hver sommer. Juli peker seg ut som 
den verste ulykkesmå.neden. 

At det er en klar sammenheng 
mellom dødsulykker/alvorlige ulyk
ker og stor fart er det ingen tvil om. 
Dersom vi får redusert gjern1omsnitts
hastigheten på norske veger, vil antal
let drepte gå ned. 

Senk farten er derfor en kampanje 
som appellerer til bilis tenes fornuft. 

Hastighet 

90 90 

Stopplengde 19 m 

Senk farten-skilt i sommer. 

En hovedoppgave er 
nettopp å få fram 
hvorfor det er fornuf
tig å senke farten. I 
årets aksjon gjøres 
dette blant annet 
gje1mom en TV-spot 
på TV2 og TV3 som 
viser hvilke alvorlige 
konsekvenser selv en 
kollisjon i 70 km/t 
kan få. TV-spot'en 
vises også på lokal
TV i Buskerud. 

Åpnet 9. juni 
I Buskerud åpnet 

Senk farten med en 
pressekonferanse og 
storkontroll ved 
Hersh·øm på E 134. 
Samtidig foregikk det 

Ulf Nesle, Dm111111en Politikn111111er og Kjersti Dnnielseiz, 
i11for111nsjo11sko11s11/e11t Stnte11s vegvesen Buskerud i snakk 111ed en bilist. 

kontroller tre andre steder i fylket. På 
Hersh·øm ble det også foretatt en spør
reundersøkelse blant bilistene om 
kjennskap til kampanjen, forhold til 
fart og nok hvile under bilkjøring. 

Denne bilen kjører i 50 km/t. 
den rekker å stoppe for elgen 
som dukker opp 28 meter 
forann bilen. 

Fartstavle 
I forbindelse med kampanjen har 

trafikkavdelingen sa tt opp en farts
tavle på Rv 7 sør for Nesbyen. Også i 
Vestfold og Vest-Agder finner du den
ne typen tavle. Tavlen viser farten til 
forbipasserende biler opptil fartsgTen
sen. Kjører du fortere får du beskjeden: 

For fort! 

I 70 km/t klarer bilen bare 

68 

å bremse ned til 60 km/t før 
den treffer elgen. Stopplengden 
er43 meter. 

43 m 65 m 

Når bilen kjører i 90 kmit rekker ikke 
sjåføren å bremse ned i det hele tatt 
før den treffer elgen. Etter 43 meter 
har den fortsatt en fart på 68 km/t. 
Stopplengden er 65 meter. 



Kunnskapene om trafikk
reglene i forholdet mellom 

bilister og syklister er 
mangelfulle. Regelverket 
er ikke lett, men i stedet 

for å satse på å informere 
om detaljene, forsøker 

Vegvesenet gjennom 
kampanjen 

Sykkel for livet 
å oppfordre både syklister 

og bilister til å ta hensyn 
og være oppmerksomme 
framfor å stå på sin rett. 
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er synlige i trafikken 

gir tydelige tegn 

ser andre trafikanter 
i øynene 

lytter til trafikken, 
ikke musikken 

venter på grønt 

gir fotgjengerne første
rett på fortauet 

bruker lys i mørket 

bruker hjelm 

~ Statens vegvesen 

Vegvese11ets Bjorn Dietric/1s og A1111e Marit ford/1ei111 (Trygg Trafikk) stilte 111ed sykkelvettregler 
og sporreko11k11rrn11se 1111der tlrets Drn111111e11selvn n 111dt. 

Det er først og fremst vikepliktsre
glene i forholdet mellom bilist og s~
klist at huu1skapene ikke strekker til 
blant folk flest. At regelverket kan væ
re vanskelig å forstå og følge i praksis, 
er dette et eksempel på: En syklist som 
kommer fra en skiltet gang- og sykkel
veg og skal krysse en offentlig v~g el
ler gate, har vikeplikt. Skal syklisten 
derimot krysse en privat avkjørsel er 
det bilisten som har vikeplikt. 

- Folk flest vet ikke forskjell på en 
avkjørsel og en veg, mener senioringe
niør Bjørn Dietrichs. - Og de er i godt 
selskap. Også Vegdirektoratet har ved 
flere anledninger hatt problemer med 
hva som er hva, sier han. 

I Hønenga ta på Hønefoss ligger 
dem1e typen utfordringer på rekke og 
rad. Sykler du langs denne gata krys
se du flere små ga ter. Syklister som 
krysser disse gatene, skal vike for bi
lene som krysser gang- og sykkelve
gen. Derimot har den store mengden 
biler som kommer fra et kjøpesenter, 
altså i praksis fra en privat avkjørsel, 
vikeplikt for syklende på gang- og 
sykkelveg. Med dette som utgangs
punkt er et av budskapene i kaml?an
jen utvilsomt: Vær våken - o~ stol ~e 
på andre enn deg selv! Det gielder ba
de syklister og bilister. 

Endelig på TV 
Sykkel for livet er en av fire h·afikk

sikkerhetskampanjer som Statens 
vegvesen skal sa tse på i tre-fire år 
framover. Målet med kampanjen er å 
bedre samspillet mellom syklister og 
bilister, for dermed å redusere antall 
ulykker. Mange sykkelkoordinato~er 
fikk i år det de har ønsket seg: En m
formasjonss pot som ble vist på TV 
den første kampanjeuka. Denne er et 
av hovedelementene i den riksdekken
de delen av kampanjen. Spoten , som 
henvender seg både til bilister og sy
klis ter ble vist på TV2, TV3 og NRKl 
første uka i mai. I hele sommer sendes 
radiospots på P4 som henvender seg 
til bilistene. På www.vegvesen.no / 
sykkel ligger en spørrekonkurranse 
om sykling og sykkelregler. 

Lokal oppfølging 
I Buskerud er kampanjen fulgt 

opp blant annet ved sykkelaksjoner i 
Dranunen, Hønefoss og Kongsberg. 
Dette har vært et samarbeid mellom 
politiet, Trygg Trafikk og Ve~vesen~t 
- representert både ved traf1kkstasio
nene og vegkontoret. Aksjonene har 
foregå tt ved steder der h·afikkbildet er 
komplisert og syklister og biler lett 
gjør feil. Situasjoner som oppstår har 
vært grumuag for samtaler med forbi-



passerende. Sykkelvettreglene som 
ble delt ut under sykkelaksjonene, er 
også sendt ut til samtlige barne- og 
ungdomsskoler, kjøreskoler, politi
kanue og lensmannskontor. 

Nyttig tilbakemelding 
Det kanskje mest vellykkede tilta

ket var spørrekonkurransen som ble 
laget til sykkelløpet Drammenselva 
rundt. Rtmdt 400 av de 1 100 starten
de fylte ut spørreskjemaet om sykkel
regler. 

- Hovedlimtrykket i ettertid er at 
begrepsforvirringen er stor. Hva er 
forskjellen på et sykkelfelt og en gang
og sykkelveg? Og hva er et gangfelt? 
Er det det samme som et fortau? 
- Hvordan skal folk kwme tilegne seg 
ktmnskaper om regel verket dersom de 
ikke vet hva begrepene betyr? spør 
Bjørn Dieh·ichs. Det er med andi-e ord 
ingen tvil om at forberuingspotensia
let er stort og at vi har mye informa
sjonsarbeid å gjøre i sykkelsammen
heng. 

- Det som har vært veldig hyggelig 
er at de aller fleste vi har snakket med, 
både under Drammenselva rundt og 
ellers i byene, har vært svært interes-

serte og mottakelige for budskapet 
vårt. Spesielt tror jeg at vi ved arran
gementer som Dranunenselva rwl.dt 
treffer folk som ofte både sykler og 
kjører bil, og begge disse trafikant
gruppene er selvfølgelig viktig å nå 
fram til. Dette er noe vi burde følge 
opp også andre steder enn i Dram
mens01m·ådet. 

Ikke mot kjøreretningen 
I tillegg til vikepliktsreglene, her

sker det en del forvirring om sykling 
på sykkelfelt. For ordens skyld: Syk
kelfelt er oppmerkede felter i ytterkant 
av vegbanen eller på gang- og sykkel
veger, adskilt med heltrukken hvit 
linje (og av og til malt røde, som for 
eksempel i Drammen). 

Det mange ikke vet er at sykling i 
sykkelfelt langs veg skal foregå i kjø
reretningen. En undersøkelse med sy
klister i Havnegata i Drammen viser 
imidlertid at 23% av de som sykler fra 
Drammen sentrum om ettermidda
gen, sykler på feil side. 

- A sykle i sykkelfelt på ventre si
de av vegen er forbudt, og seks ganger 
så farlig som å sykle på riktig side, 
fastslår Bjørn Dietrichs. 

Inger Grefstad delte ut sykkelvettregler til de 111n11ge 
syklisteue på Ko11gsberg 1111der nksjo11e11 i 111idte11 av 11111i. 



- Fin og effektiv jobb, sier Arild Fagerås (t.v.) og 
Am e Sm1d11111 . 

Lønnsomt 
MIUØPROSJEKT 
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Vegomleggingen på Skaret i Hole 
etter bomnedleggelsen på E 16 sist høst er i 

rute og blir et meget lønnsomt miljøprosjekt. 

- En god del av de 10.000 kbm fj ell 
vi sprengte u t her noen hundre meter 
øst for bomstasjons01m ådet brukes til 
vegomleggingen. Steinen knuses og 
pukkes her på Skaret. Det gir minst 
mulig opplasting, transport og andre 
miljøulemper. Mye av asfalten fra 
plassen her gjenbrukes også på anleg
get. Bare i rene penger regner vi med 
å spare om lag en halv million krone1~ 
forteller prosjektleder Odd Nygård. 

Produksjonsavdelingen i Buske
rud har store deler av disse jobbene. 
Containere for miljøfarlig avfall er og
så satt ut på anlegget. Pukkingen ble 
gjort på en snau uke midt i mai. Ar
beidet med gjenbruk av asfalt gjøres i 
flere etapper før vegen er lagt om og 
n y parkerin gsp lass er opprettet d er 
bomstasjonen stod. Hele jobben er fer
dig utpå høsten . - Et slikt prosjekt 
krever nye måter å tenke og samarbei
de på. Det har vært utfordrende og gi-

vende, sier Nygård . Knuseverk for p11kk på Skaret. Stein fm fjellet langs E 16 so111 er sprengt ut bare 400 meter w11ia . 



SIKRERE 

Bragernes åsen 

En fredelig plett midt i Drammen sentrum, mer kjent for 
makelige spaserturer og det gode liv, er ikke det 

første man forbinder med rassikring. 

TEKST: KJERSTI D ANIELSEN 

foTo: LIER REKLAME AS 

Men da Norges Geotekniske Insti
tutt var ferdige med fonmdersøkelse
ne til Bragernestu.nnelen var det ingen 
tvil om at deler av Bragernesåsen måt
te sikres i tilfelle ras Lmder sprengin
gen av tunnelen. Fjellet er bratt med 
løse partier, og fjellsorten basalt var 
full av sprekker. Kanskje ikke så h-ygt 
når over 700 kilo sprengstoff skal gå 
av flere ganger i døgnet inne i åsen? 

Bolter og nett 
Den opprinnelige planen var å 

bygge en rasvoll for å sikre alle utsat
te hus i Bergstien bak Bragernes kirke
gård. Demte planen ble imidlertid for
kastet etter mots tand hos huseierne. 
Det ble derfor besluttet å sikre fjellet 
med bolter og stålnett. En metode som 
blant annet er brukt ved E18 i Holme
strand. 

Det er ikke bare de samme meto
dene fra Vestfold som er tatt i bruk. 
Statens vegvesen Vestfold har blitt 
nesten for spesialister å regne på ras
sikring, og fikk derfor jobben i Brager
neså sen. Gjengen fra Vestfold har 

opplevd våren i både s tekende sol og 
piskende regn i Bragernesåsen. De 
har jobbet fra Bergstien og fra Thur
mannsvei, som går fra Underlia til 
Åspaviljongen. Her har de heist seg 
ned fra stien og ned den nmdt 50 me
ter høye fjellveggen. Ganske luftig ar
beidsplass med andre ord. Men ikke 
u vant for disse gutta som har både 
"Paven" og sikringen etter raset på 
Rv 7 på rullebladet. 

Holder en menneskealder 
Ingeniørgeolog Terje Kirkeby på 

Bragemesprosjektet kan love at denne 
sikringen skal holde. Hver av boltene 
tåler hele 10 tonn, og det er satt opp 
70-80 bolter. 

- Ja, dette holder lenge, sier han, 
og antar en levetid på 50-100 år. Sta
tens vegvesen følger opp så lenge ar 
beide t på tunnelen foregår. Etter det 
tar kommtmen over. 

- Noe småstein vil rase ned, opp
lyser Kirkeby, men legger til at det har 
det alltid gjort i dette området. Han 

tror imidlertid ikke at det blir særlig 
drama tisk når sprengningene når 
fram til det sikrede området. 

- Jeg tror ikke rystelsene vil ha så 
mye å si. De er ganske sm å, men kan 
naturligvis være en utløsende faktor. 
Frost, vær og vind jobber nok mer ef
fektivt for å bryte opp fjellet enn disse 
rystelsene, sier han. - I hvert fall over 
tid. 

Ingeniørgeolog Kirkeby mener 
derfor at området burde vært sikret 
tidligere, og synes det er heldig for 
Drammen at arbeidet nå blir gjort i 
forbindelse med tw.melen. 

Har løsnet allerede 
Kirkeby avslutter med å fortelle at 

en steinblokk faktisk har løsnet allere
de. 

- Den er litt vanskelig å se, sier 
han, den ligger liksom i et søkk. Men 
den er fanget opp av nettet og henger 
dermed trygt forvart oppe i åsen. 

Og der blir den altså hengende 
mange, mange år. 
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En ny attraksjon på 
Spiraltoppen? 

Inne i granskogen ved Spira/toppen høres bare 
fuglekvitter og summing fra insektene. De kritiske 

røstene som tidligere steg opp fra Drammensgryta har 
stilnet hen. Ingen ser lenger ut til å ha noe imot et 

luftetårn ved Spira/toppen. 

TEKST: KJERSTI D ANIELSEN 

ILL.: OKER ARKITEKTUR 

N år noen begynner å tukle 
med turområdet på Spiralen 
pleier Drammens gode borgere 
raskt å reagere. Derfor var det 
h eller ingen overraskelse at 
stemmene hevet seg da plane
ne om å bygge et luftetårn for 
Bragernesturmelen der opp 
ble kjent. Kritikerne så for seg 
både skogsdød og dyreflukt. 

- Det vi vcu.· mest redd for 
den gangen var lydnivået, 
forteller Inger Hyllseth, leder 
av Drammen og Oplands 

vi for oss at dette kunne bli 
svært skjemmende i et po-
pulært turområde. I den u t
talelsen vi ga den gangen 
h et det vel at vi godtok tår
net på visse betingelse1~ og 
det ser ut til å ha gått bra. 

Heller ikke Naturvern
forbundet i Drammen har 
noe imot det nye tårnet. 
- Vi har ingen planer om å 
ta opp de1U1e saken igjen, 
sier Ingeborg Dahl i en 
kommentar til Brobygge
ren. 

Luftforurensning 
Parsell Bragernes 

skal bidra til å redusere 
1 uftforurensningen i 

Dra1runen. Forekomsten av svevestøv 
og bileksos er spesielt høy i byen for
di den ligger i en dal. Da får vi det 
som kalles inversjon. Det vil si at den 
forurensede luften som slippes ut ne
de i dalen ikke blir skiftet u t, og blir 
liggende som et lokk over hele byen. 

For å redusere luftforurensningen 
blir det installert et elektrostatfilter i 
Bragernestunnelen. H er renses luften 
for støv, og slippes ut via en sjakt som 
først skrår 360 meter im10ver i fjellet 
før den stiger vertikalt rundt 200 me
ter. Sjakten munn er ut i et luftetårnet, 
og luften slippes ut over inversjons
sjiktet. 

14 meter høyt tårn 
Luftetårnet ved Østre Skanse blir 

14 meter høyt. Høyden er beregnet av 
Det Norske Veritas etter omfattende 
beregninger av luften som skal slip
pes ut. 

Boringen av selve sjakten tar til i 
september, og skal være fullført i løpet 
av to måneder. Sjakten skal fullprofil
bores. Det er førs te gangen et så stort 
tverrsnitt (12 kvm) fullprofilbores i 
Norge. 

Tårnet skal bygges sommeren 
2001. Så får vi se da, om de kritiske 
røstene forblir sh.urune. 



1. Ruth G.Haug og vegsjef Eva Solvi i munter passiar 
mens de venter på Kongen 

2. Folkedans i folkehav før vegåpningen 
3. Snora er klippet. F.v. Kong Harald, vegsjef Eva Solvi, 

vegdirektør Olav Søfteland, fylkesordfører i Akershus, 
Ragnar Kristoffersen og vegsjef i Akershus Stein Fyksen 

4. - Her skal du signere, sier vegd irektør Olav Søfteland 
5. Vegsjefen intervjues av NRK Dagsrevyen 
6. Storfornøyde med vegåpningen, Eva Solvi og 

utbyggingssjef Svein Olav Thorvik 
7. Hyggeprat på rasteplassen, f .v. Ki rstine Laukli, 

Eirik Øvstedal og Kong Harald 

F o: KJELL WoLD 



Foro: KJELL WoLD 

JORUNN EBBESTAD BRUN 





TEKST OG FOTO: 

KJERSTI DANIELSEN 

Fenomenalt! Fantastisk! 
klang det over Røyken, Hurum 

og Frogn søndag 25. juni. 
Da vandret, syklet, busset, løp og skøytet 

tusenvis av mennesker langs 
"vegen i landskapet" - Oslofjordforbindelsen. 

A arrangere en åpen dag for publi
kum før åpning har vært et mål for pro
sjektet hele anleggsperioden. Tusenvis 
av mennesker strømmet til Sætre hvor 
rundt 30 foreninger hadde rigget seg til 
langs den nye vegen med salg av mat 
og drikke, sang og musikk, utstillinger 
fra kunst-og næringsliv og mye annet. 
Stor pågang skapte litt kaos for bussom
visningen gjennom tunnelen, men med 
et overveldende bra totalinntrykk, godt 
vær og massevis av blide mennesker 
som var storlig imponert over vegbyg
gingskunsten, blir det kun en liten strek 
i margen. 

Statens vegvesen Buskerud hadde 
også et arrangement for sine tilsatte på 
Grevlingåsen rasteplass på ettermidda
gen. Is og pølser, godt akkompagnert 
av Kari og Kara, gikk ned på høykant 
mens folk fra hele fylket hygget seg 
sammen. 



- Her betaler du for å kjøre den nye tunnelen mellom 
Hurum og Frogn fra torsdag 29. juni klokken 15. 00, sier 
direktør i Oslofjordtunnelen AS, Sigmund Aasly 

TEKST OG FOTO: 

KJELL W OLD 

Her viser han stolt fram bomsta
sjonen ved Måna nord for Drøbak 
som stod ferdig alt i vår. Prisen p r. bil
tur tmder fjorden blir følgende: 

Klasse 1: 50 kroner (personbiler) 
Klasse 2: 110 kroner (større kjøretøy) 
Klasse 3: 220 kroner (busser og vogn 

tog over 12,4 m) 

Det gis solid raba tt på kjøp av 
klippekort, nærmere bestemt 40% på 
40 turer. Klippekortene ligger på fra 
1200 til 5280 kroner. 

- De som glenuner penger kan og
så slippe gjem\Om, smiler Aasly, men 
legger fort til at da blir turen dyrere. 
De får giro med passeringstakst p luss 
30 kroner i gebyr. - Hva så med uten
landske tmister eller vi som ikke len-

ger bruker papirpenger? - Vi 
tar både svensk og dansk valu
ta, ellers kan du betale med al
skens kredittkort som Visa, Eu
rocard, Masters, Diners, Ame
rican Express og Visa . Og som 
om ikke det var nok kan du og
så betale med fire bensinkort 
fra Statoil, Esso, Shell og Hy
dro /Texaco. Motorsykler går forøvrig 
gratis. 

Åtte personer skal sysselsettes på 
full tid ved bomstasjonen, pluss to på 
deltid. Bomselskapet eies av de to fyl
keskommunene Buskerud og Akers
hus med 50% hver. 

- Hva blir så fordelen ved å kjøre 
den nye vegen, Aasly? - Flere, men 
først og fremst 25 km og vel en halv ti-

' "1•~ 
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Klnre til tT tTpne fjordbo111111e11, f v. Erik A11derse11, 
bnk: Ame G11n11nr Sem, Stnte11s vegvese11, 
Sig1111111d Ansly og Per Ame Wilso11 . 

mes kortere reisetid og avstand eru1 
om turen skulle gått via Oslo. Dessu
ten ligger den nye vegen på nesten 30 
km i et meget vakkert landskap med 
panoramautsikt til Oslofjorden flere 
steder på Hurumlandet. En turistrute 
og reiseopplevelse i tillegg, forsikrer 
bomdirektøren. 

0 Topp-
1 moderne 

Datarec 510 ~=::i0'1 
plasseres 
1 tavlerom OVERVAKNING 

V\ 
<( 

Ca. 150mfraut n 

Oslofjordforbindelsen (Rv 23) har fra 
åpningen i sommer fått innstallert et 
toppmoderne overvåkningssystem ba
sert på datateknologi som registrerer 
all trafikk, kjørehastighet og type kjø
retøy ut og inn av tunnelen . Etter at 
bilene har kjørt ut av tunnelen blir re
gistrerte data om bilen kvittert ut og 

slettet. Ved brann og røykutvikling har 
denne teknologien den store fordelen 
sammen lignet med tradisjonell video
overvåkning, at en får ut samme infor
masjon selv om tunnelen er full av røyk 
og har dårlig sikt. For å sikre at brann
vesenet kan rykke inn til ulykkesstedet 
uten å bli møtt av røyk og helsefarlige 

gasser på tur inn, har systemet også en 
funksjon som viser luftretning og luft- I 
hast ighet inne i tunnelen. Det gir 
brannmannskapene mulighet t il raskt 
og effektivt å komme seg inn til ulyk
kesstedet for å gjennomføre nødven
dige tiltak for å begrense omfang av 
en hendelse. _J 



Et /Jus og e11 /Jekk ble fjernet, og sikte11 i svi11ge11 ln11gs Rv 35 ble forbedret. 

TEKST OG Fom: 

KJERSTI DANIELSEN 

Innløsning av en eien
dom kan gi mange gode 
effekter Av og til er det 
rett og slett lønnsomt. Ei
endomsseksjonen mener 
at innløsning av eiendom 
kan gi både bedre tra
fikksikkerhet, bedre miljø 
og sparte kostnader. 

Eiendomsseksjonen har som oppgave å 
skaffe grunn og rettighe ter til nyanlegg og 
drift av dagens veg. Men noen ganger gjør de 
mer enn det. Da seksjonen fikk vite fra Ringe
rike trafikkstasjon at en eiendom fra et døds
bo var til salgs langs Rv 35, så de muligheten 
til å få gjort noe med en stygg sving. 

- Huset lå "kjælkete" til i en sving som er 
skiltet som ulykkespw1kt. Det var blant an
net dårlig sikt på gnmn av en høy hekk rundt 
eiendommen, for teller senioringeniør Her
mann Haugen p å eien domsseksjonen . - Vi 
tok derfor kontakt med vegseksjonen som stil
te midler til disposisjon, og vi innløste huset. 
Huset ble revet og hekken fjernet. 

Bedre trafikksikkerhet 
Dette fikk flere positive resultater for teller 

Haugen. - For det førs te fikk vi bedre sikt i 
svingen, og vi fjernet et framtidig miljøpro
blem. Etter hvert måtte vi trolig ha støyskjer-

Eiendom 
- er1 lønnsom 
investering 

met eiendommen. I tillegg eier vi nå gnumen 
slik at vi for eksempel kan rette ut den farli
ge syingen dersom vi vil gjøre det, sier han. 

A løse inn huset kostet 300 000 kroner. En 
senere i.nnJøsni.ng ville trolig kostet mer. Ved 
innløsning må vi erstatte eiendommen etter 
gjenkjøpsverdi, som vanligvis ligger n oe 
høyere enn markedsverd ien . Dette har sam
menheng med at eieren har krav på å få er
sta tni.ng for å skaffe seg tilsvarende eiendom . 

Men det er ikke bare på trafikksiden eien
domseksjunen tenker helhetlig. Som en del av 
utbyggingsavdelingen er de naturligvis inne 
i mange prosjekt, men på E 134 Hegstad -
Damåsen handlet det om litt mer enn å bare 
skaffe plass til ny veg. 

Småbruk sparte penger 
Ikke så langt fra traseen ble det lagt u t et 

småbruk til salgs hos eiendomsmegler, og 
Statens vegvesen hev seg p å bud runden. 
Småbruket ble kjøpt for 830 000 kroner. Gan
ske mye kanskje, men det sparte prosjektet 
for mange penger. 

- Eiendommen lå tett uu1til veglinja, men 
vi hadde ik ke trengt å løse inn hele eiendom
men for å få fram den nye vegen, sier Hau
gen. - En smal stripe hadde holdt. Det ville 
imidlertid blitt nødvendig med tiltak i form av 
lengre kulvert og støyskjerming. Bare ved å 
kutte lengden på kulverten sparte vi rundt 
1,5 millioner, for teller han. - Totalt har vi fak
tisk spart i overkant av to millioner kroner. 

I tillegg er huset tatt i bruk som riggplass 
for vår egen produksjonsavdeling, ingen 
ulempeserstab1si.ng må betales til grwmeier 
og eventuelle fasadetil tak blir også W1Ødven
d ig i framtiden. 

Lønnsomme investeringer 
- Eiendomsseksjonen føler at dette er en 

svært effek tiv og nyttig måte å brukeressur
sene på, sier Haugen, og forteller at oppkjøp 



Ny E 16 over 
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Oversiktsbilde over Sollilrogdn 

Planleggingen av ny E 16 (orbi Sollihøgda i Hole kommune er nå kommet 
fram til fasen med konsekvensutredninger. 

TEKST: KJELL WOLD 

Foro: FJELLANGER WIDERØE AS, AERoNoR AS 

Målet med uh·edningene er en grundigst 
mulig analyse av alle sider ved tiltaket, slik 
at vi på best mulig må te kan bestemme hvil
ken trase forbi SolWwgda vi til syvende og 
sist går ilm for. 

Statens vegvesen Buskerud og Akershus 
er begge tiltakshaver for den nye vegen som 
i sørøst starter i Bærum kommune og i nord 
ender ved søndre utløp av Skaret tunnel i 
Hole. Statens vegvesen Buskeruds prosjektle
der er Per Olav Laukli. Siden meldingen om 
ny E 16 SolWwgda ble lagt ut i 1996 er det 
laget en rekke w1dersøkelser og delrapporter 
som nå sammen med konsekvenseutrednin
gen er lagt ut til offentlig gjermomsyn fram til 
juli. 

Målet med den nye vegen er utbyggmg av 
E 16 til stamvegstandard, slik at det er sam
svar mellom vegstandard og trafikkmengde, 
å redusere miljø- og h·afikksikkertesprobleme
ne i Sollihøgda og redusere samfunnets 
transportkostnader. Dagens E 16 gje1u1om 
Sollihøgda har ikke til.fredstillende standard. 

Strekningen er i tillegg hovedrute mellom Os
lo og Bergen gjennom Valdres. 

Utbyggingen er også viktig for å ivareta 
og utvikle bosetting og arbeidsplasser i om
rådet og regionen. Arsdøgntrafikken på ste
det er 8300 biler med betydelig høyere topper 
i helger og ferier. Streknil1gen har også spesi- 41 
elt mange avkjørsler som skaper trafikkpro-
blemer. Det fu1s heller il1gen akseptabel om
kjøri11gsveg over Sollihøgda. Mange boliger 
ligger også tett ilmtil vegen, som utgjør en 
barriere for nærmiljøet. 

Ny E 16 forbi Sollihøgda planlegges som 
tre felts motorveg med p lanskilte kryss og 
90km/ t. Gjern1om p lanprosessen så langt 
har en konunet opp med fu-e alternative ho
vedtraseer, inkludert opprusting av dagens 
veg. Andre alternativ går nordøst for dagens 
veg med en nesten 3 km lang tunnel, alterna
tiv 3 går sør for dagens veg med diverse tun
nelalternativ. Alternativ 4 omfatter en over fi
re km lang tunnel. De forskjellige forslagene 
varierer i kostnad fra omlag 200 til 450 mil
lioner kroner. Statens vegvesen anbefaler en 
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De 18 månedene meldingen om daværende Rv 11 (nå E 134) lå til be
handling i Miljøverndepartementet fra juli 1992 til november/desember 
1993, foregikk det en lang og intens tungvektskamp på flere fronter. 

Formelt s tod s triden om ny E 134 
Drammen-Mjønd alen skulle konse
kvensuh·edes etter nye bestemmelser i 
p lan- og bygningsloven elle r om min
dre omfattende utredninger av en fle
re tiå r gammel vegsak va r nok. Man
ge mente saken va r grundig belyst og 
utredet a lle rede. 

Reellt gjalt sa ken kravet om end a 
en omkamp om lang Bragernestunnel 
i s teden fo r den p lanlagte Strømsås
tunnelen. Vegplan Il-utvalget anbefal
te a lt på 70-ta llet at europavegen med 
de mange navn (E 76, Rv 11 og nå E 
134) fra Drammen til Haugesund bur
d e fl y ttes fra no rds iden av Dram
menselva til sørsiden. På 80-taUet ble 
E 134 fl y ttet ti l sørs iden av Dra m
menselva fra Mjønda le n ti l Hokk
s und . 

Drammen bystyre bekrefte t både i 
1980, -87, -91 og 92 a t E 134 s kulle 
fl yttes til sørsid en av elva. Men mo t
s tanderne av denne løsningen og til
hengerne av lang Bragernestunnel ga 
seg a ldri. De både krevde og fikk fle
re omkamper om lang Bragernestun
nel ti l h·oss for at dette flere ga ngerbie 
uh·edet, vurdert og forkastet som for 
dyr og uspiselig for b lant andre Lier. 

Frp før te an i (om)kampen på 80-
talle t med kra v o m " lang H ansen". 
Samme høsten Vegpakke Drammen 
b le godkjent loka lt i 1991 b le også 
Trafikkaksjon Drammen stifte t. De lo
vet "krig" mot E 134 og Transportpla
nen. Det b le det, både i media, opini
o nen og bak lukkede dø rer. 

I Regjeringen vant samferdselsmi
ni ste r Kje ll Opseth den 18 måned er 
lange tveka mpen mot miljøminis ter 
Torbjørn Berntsen. Lokalt vant fylkes
mann Leif Haraldseth også kampen 

mot sin egen miljøvernavdeling som 
ønsket full ko nsekvensutred ning 
(KU). Loka lt var det s tor enighe t mel
lo m Buskerud vegkontor, Drammen 
kom mune og de and re vegpakkepar
tene Buskerud fylkeskommune, Lie r 
og Ned re Eiker, lenge. 

Men enigheten i Drammen bysty
re som va r s tor i 1991 (hele Høyre, Ap 
og mell ompartiene, bare SV og Frp 
mo t) s lo sp re kker utover på 90-ta llet, 
både fram til vegpakkens godkjennel
se i Sto rtinget i 1993 /94 og senere. For 
Tra fi kka ksjo nen , senere Drammen 
Bylis te i 1995, vant med iekampen og 
kampen o m opi nionen på en dyktig 
måte. Et knippe Tordens kiolds solda
ter i og rundt Trafikkaksjonen domi
nerte mediedebatten så til de grader i 
fle re å r a t det tause fl erta ll ble spil t 
helt ut over sidelinjen. Det ga e t brak
va lg for Bylisten i 1995 med over 15% 
av s temmene. Hverken Statens vegve
sen e ll.e r Drammen kommune tok in
formasjo nsansva re t o m vegpakken 
a lvor lig no k. Dra mmen kommune 
sviktet på in fos id en tross en Trans
portplan i 1992 med viktige punkte r 
o m s to rt in fobehov til byens 
innbyggere.Det ble ikke fu lgt opp. 
Mediene ble viktigste debatt- og infor
masjons forum. Her b le debatten o~e 
svært ensidig og nesten fu lls tendig 
dominert av vegpakkemots tanderne. 
Først etter a t vegplanen ble godkjent i 
Stortinget ga kommunen ut sin første 
in formasjonsavis om vegpakken. Da 
hadde de tapt kampen i opinionen og 
nesten tapt et stort bysty reflertal l fra 
få å r tid I igere. 

Da E 134-meldingen b le oversendt 
miljødepartementet sommeren 1992 
anbe fa lte Vegd irektora tet a t full KU 

ikke var nødvendig. 1 lovedbegrunnel
sen var all e utredninger om sa ken 
som alt va r utført de s is te ti å rene, 
samt at vegpakken måtte godkjermes 
innen å rsski ftct 93 /94 for å få bevilg
ninger i NVVP 1994-97. Miljødeparte
mentet krevde først full KU, men ga 
seg ette r en tid og god tok Vegd irekto
ra te ts syn. I steden for full KU skulle 
de t uta rbeides en sa111lerapport som 
både s kulle dokumentere a lle utred
ni nger som var gjort, og hvilke utred
ninger som måtte gjøres i tillegg. Men 
så oppstod det ny strid mellom miljø
og samferdselsmyndighetene. Striden 
måtte helt til topps i Regjeringen for å 
bli løst. Derfor tok E 134-meldingen 
ikke e t halvt, men halva nnet å r å be
han dle. 

Foruten den loka le tveka mpen i 
Drammen bystyre mellom flerta llet og 
et voksende mindretall drev Trafikk
aksjonen en intens lobbyvirksomhet 
mot media, fy lkes man nen og hans 
mi ljøvernavdeling, departementer, di
rektora ter og Stortinget. Flerta llet for 
vegpakken ble ti l tider nesten brakt til 
taus he t av vegpakkemotstandernes 
d ykti ge agitasjon og overd rivelser. 
Men ka mpen om Stortingets godkjen
nelse av vegpakken 1993/94 var ikke 
bare en kamp om E 134 på Strømsø 
eller Bragernes. Det var en strid om 
hele vegpakkens eksistens. Kravet om 
full KU ku nne ha veltet Vegp akke 
Drammen. Det ville ikke opposisjo
nen er kjenne. Da reguleringsplanen 
for ny E 134 endelig b le godkjent i 
19CJS ette r nye omkamper i bystyre t, 
kas te t vegpa kkemotstanderne s ine 
øy e på E 18. Omkamper og ekstra
omga nger om ny motorvegbru har 
pågå tt helt fra m ti l i dag og e r ennå 
ikke løst. 



Fredag 16. juni var nye 
Kongsberg veg- og trafikkstasjon 
innflyttingsklar, etter at mer eller 

mindre kummerlige brakker har tjent 
som kontor- og publikumslokaler 

drøye halvannen måned. 

Endelig inn i 
nye lokaler 

TEKST: INGER LISE SAGMO 

FoTO: W ILLY BAKKEN 

Hans C. Kvikstad og Svein Bakke ble lange i am1e11e etter hvert. 
Med på lasset her er Mny Britt R11stn11d. 

Det var i begyrn1elsen av mai de 
tilsatte fra produksjons- og h·afikkav
delingen på stasjonen samlet sammen 
pikk-pakket sitt og forlot de gamle 
brakkene for godt. Lokalene som i åre
vis har tjent som veg- og trafikksta
sjon og arbeidssted for nmdt 25 per
soner, var endelig klar for utskifting. 
Og at det var på tide, er nok mange 
enige i - spesielt de som har hatt job
ben med å fjerne fangsten i musefelle
ne - eller de som har hatt opp til 33 
varmegrader og sti llestående luft irme 
på kontoret. 

En slitsom dugnad med stabling, 
løfting og bæring ble gje1momført i 
hurtigtempo - og uten at stasjonen 
s tengte. 

- Vi har holdt full drift gjeru1om 
hele byggeperioden. De til
satte har stått veldig på for å 
få dette til å fungere, sier 
"Hyttegeneral" Einar Otte
sen, og er tydelig stolt over 
sine kolleger. Alle flyttet ilm 
i en mindre brakkerigg, og at 
forholdene har vært spesiel
le, vih1.er blan t annet senge
ne på flere av kontorene om. 
Ikke s tandard inventar, ak
kmat. 

To innbrudd 
Perioden i de midlertidi

ge lokalene ble dessverre 

mer smertefull em1 forutsatt. To gan
ger brøt uvedkommende seg im1 i 
brakkene, som en periode ikke var 
sikret med alarm. En rekke PCer og 
annet datautstyr ble stjålet, det sam
me gjaldt vognkortskriveren og en del 
kje1memerker. 

Ti dager etter utflytting fra den 
gamle stasjonen var rivingsarbeidet 
avsluttet. Da startet fundamenteril1g 
og kloakkarbeider før de nye brakke
ne ble satt på plass. Både riving, fun
damen teril1g og diverse utearbeider 
ble utført av produksjonsavdelingens 
mam1skap på Kongsberg, i tillegg til 
interne snekkere og elektrikere. 

Totalkostnadene på den nye sta
sjonen lyder på rundt fire millioner 
kroner. Brakkene som er satt opp er 
tidligere brukt som lokaler på Billing
s tad h·afikkstasjon, og mens de gam
le lokalene på Kongsberg var på ca. 
450 kvm, er det nye bygget på nmdt 
550kvm. 

Kantine og garderober 
I tillegg til publikumsområdene, 

teorir·om og kontorer, har de tilsatte på 
Kongsberg nå fått både kantine, møte
rom, garderobe med dusj og ikke 
minst: Nytt ventilasjonsanlegg som 
tilfredsstiller arbeidsmiljølovens krav 
til ir1nekllina. 

Fredag 16. juni var trafikkstasjo
nen stengt på grunn av flytting, og om 

kvelden ble den årlige 
grillfesten arrangert. At 
flyttingen og byggingen 
var over satte nok en ek
stra spiss på festlighetene. 
Påfølgende mandag kun
ne publikum igjen ønskes 
velkommen til en ny og 
bedre Kongsberg veg- og 
trafikkstasjon. 

E11 pust i bnkke11 for flytti 11ge11 
på Ko11gsberg. 



Nye 
pensjonister 
hedret 

Forn: HANS JAN HAKONSEN. 

I slutten av mai ble omlag halv
parten av de som gikk av med pen
sjon fra Statens vegvesen Buskerud i 
1999 hedret på Tyrifjord turisthotell i 
Vikersund. Damene fikk som vanlig et 
smykke av Buskerud fylkeskommune, 
mens herrene fikk kniv og belte. 

F. f v. jn11 G Erikse11, /11ger Hjerpåse11, vegsjef Evn Solvi. Peder Gtlrder, Kolbjorn Nyl111s. Midte11 
fv. Ktlre Hn11se11, Trygve Rognan, Ame Nordlln11g, Rng11vnld Sn11111else11, Bjom H11 sfloe11, Fritlljof 
/11dset/1. Bf.v. Atle E Ei111'1jelle11 , Ole M Hagen, Ole S/ctnker. 

Sosiale aktiviteter for pensjonistene 
I midten av mai ble Statens vegvesen Buskeruds pensjonistforening stiftet. Et av hovedmålene er å få i stand 
flere sosiale aktiviteter for etatens pensjonister i hele fylket. 

TEKST: INGER LISE SAGMO 

Fora: G ERHARD H JELBAK 

Pensjonistforeninger er opprettet i 
drøyt halvparten av landets fylker. 

- Målet er å bedre den sosiale kon
takten - både pensjonistene imellom 
og mellom pensjonistene og Vegvese
net generelt. Vi håper at vi kan få i 
stand samlinger fire til seks ganger i 
året på vegkontoret og veg- og h·afikk
stasjoner andre steder i fylket. Indseth 
forteller at styret kommer til å arbeide 

D 
for geografisk spredning av arrange
mentene. Derfor er det ikke tilfeldig at 
styret er satt sa mmen av personer fra 
Ringerike, Noresund og Rollag i til
legg til Drammensormådet. 

Kongens søl~ 
Lars Bakkeplass I 

Maskinføre r Lars Bakkeplass fra 
Dagali ble 27. juni tildelt Kongens 
fortjenestemedalje i sølv for lang og 
tro tjeneste for Norges Meteorolo
giske Institutt. Vegvesen-veteranen 
fikk medaljen av Hol-ordfører Arne 
Skogheim med takk for 40 års inn
sats i værmeldingens tjeneste. 

- Vi kan kanskje også opprette lo
kale undergrupper i de forskjellige 
dish·iktene, sier Frithjof Indseth. 

Flere turer 
Foreningen har også opprettet en 

egen turkomite, som foreløpig man
gler leder. 

- En av oppgavene våre blir å sam
arbeide med personalseksjonen om 
den årlige pensjonistdagstmen, fortel
ler Frithjof Indseth. 

- Etter hvert håper vi å arrangere 
lengre turer, felles utflukter til utstil-

linger, museer og lignende i fylket 
vårt. Kanskje kan vi besøke nabofyl
ker, eller invitere pensjonistforeningen 
i nabofylkene til oss. 

Når det gjelder foreningens øko
nomi er ikke alle bitene falt på plass 
ennå, men i flere fylker har nyoppret
tede foreninger fått et lite startbeløp i 
tillegg til driftsmidler. Medlemskon
tingenten vil naturligvis også bli en 
viktig ilrntektskilde. Denne er satt til 
100 kr pr. person. Forøvrig er det ved
tatt at alle pensjonister som besøker 
kantina på vegkontoret får gratis mat 
og kaffe. 

Neste11 hele Shjl'et: F.v. Ole Sevre (vnrn111edle111), Frithjof /11dseth (leder), Trnls Lov/id 
(Shjl'e111edle111), Rolf Lervik (nestleder) og Egil Wtlr1.1ike11 (styre111edle111). Kasserer Odd G1111bjomse11 
og styre111edle111 jn11 Erikse11 var ikke til stede da bildet ble latt. 



Regional anleggsstyrke i Region sør: 

Mer samarbeid skal gi bedre 
_;_j~ _J~~-j _;~-j ~_;_j 

På E 134-anlegget mellom Hegstad og Damåsen i Øvre Eiker er Region sørs 
nyopprettede anleggsstyrke i full gang. Hensikten med anleggsstyrken er natur

ligvis å utnytte ressursene på en mest mulig effektiv måte. 
T EKST OG FOTO: 

INGER LISE SAGMO 

I avtalen om opprettelse av 
en regional anleggsstyrke, som 
ble undertegnet i begynnelsen 
av mai i år, er et uttalt m.ål at 
omsetningen bør være på mini
mmn 250 millioner kroner pr. år. 
Anleggsstyrken er nå i arbeid på 
flere steder, men regional an
leggssjef, Jan Kårstein Olsen, 
medgir at det er et tøft mål. 

- Foreløpig ser det ut som om 
vi vil omsette for nmdt 140 mil
lioner kroner i år, og 180 neste 
år. På E 18 gje1mom Vestfold har 
vi en kontrakt på 120 millioner 
kroner i år. Videre kommer det til 
å gå jevnt og h·utt på dette anleg
get til og med 2002. På E 134 i 
Øvre Eiker skal vi utføre arbeid 
for rundt 25 millioner kroner i 
år. I tillegg h ar vi en intensjons
avtale om arbeid for rmldt 60 
millioner kroner neste år og 30 i 
2002, forteller Jan Kårstein Ol
sen. H an sier a t flere anlegg i 
dag drives i egenregi uten at de 
er en del av anleggsstyrkens 
oppdrag. Årsaken til det er at 
avtalen om anleggsstyrken først 
ble limgått i mai i år, og flere anlegg 
allerede var i gang. 

Styres fra Vestfold 
Nå fra starten av er den regionale 

anleggsstyrken m1derlagt vegkontoret 
i Vestfold. 

- Men om noen år kan dette like 
gjerne endre seg. Tanken er at det fyl
ket i regionen som har størst anleggs
aktivitet skal ha ansvar for anleggs
styrken også, forklarer Jan Kårsteli1 
Olsen. 

Den regionale arbeidsstyrken be
står av anleggsfolk fra produksjons
avdelmgen i alle region sør-fylkene. 
Mannskapene har ikke fått endret sli1 

. ·' 

·, . ,'-' 

På E 134 Hegstad - Da111åse11 i B11skernd er 11å 
de11 regio11ale a11leggsstyrke11 i full gang. 
Bnk f v. prosjektleder Svei11 Sø11j11 og Helge 
Tliorsby fm 11tbyggi11gsavdeli11ge11 . Fomn fv. 
anleggsleder Roar Kristia11se11 og regio1rnl 
anleggssjef fn11 Kårstei11 Olse11. 

fylkestilhørighet - de er fortsatt tilsatt 
i sli1e respektive fylker. 

Ønsker å unngå lengre reiser 
En ulempe med den regionale an

leggsstyrken er naturligvis at det for 
en del personer betyr mer reismg og 
borteboertilværelse. 

- Men vi ønsker at tilsatte i størst 
mulig grad får oppdrag på anlegg i 
sitt hjemfylke. Totalt bør d en regiona
le anleggsstyrken sysselsette rindt 

100 personer og av disse vil for
h åpentligvis ca. 20 personer 
komme fra Buskerud, sier Jan 
Kårs tein Olsen. De aller fleste 
som vil ta del i den regionale 
anleggsstyrken vil være perso
ner som i dag arbeider på an
legg lokalt. I enkelte tilfeller kan 
det også bli aktuelt å trekke liu1 
tilsatte fra andre deler av pro
duksjonsavdelingene i fylkene. 

Et "gulere" Vegvesen? 
I utgangspunktet er målet 

altså å benytte lokale ressurser i 
størst mulig grad. Er ikke dette 
tilsh·ekkelig, må maimskaper fra 
nabofylker i regionen trekkes 
inn. 

- Og dersom vi ikke har de 
ressursene vi h·enger iimen regi
onen, går vi til fylker utenfor re
gionen, slik vi for eksempel har 
gjort på E 134-anlegget, sier Jai1 
Kårsteli1 Olsen. Her er ailleggs
leder Roar Kristiansen innleid 
fra Statens vegvesen Østfold . 

- Er den regionale anleggs
styrken opprettet for å få et "gulere" 
Vegvesen, altså større innslag av 
egenregi enn vi har i dag? 

- Det som er sagt er at vi ønsker et 
markant limslag av "gult". E 134-an
legget i Buskerud skulle gjerne vært 
"gulere" - her er bare sju-åtte av rundt 
25 personer Vegvesentilsatte. Vi må 
imidlertid ha anledrlli1g til å leie iI1n 
private i perioder, blant annet for at 
våre egne skal kwme drive effektivt. 
En armen årsak til at det kan bli få 
"gule" limslag er at det ikke filmes 
kapasitet på det interne markedet. 
Større li1nslag av "gult" vil medføre 
behov for mye mer utstyr, sier Jan Kår
s tein Olsen, men presiserer at når 
Vegvesenet skal drive i egenregi, bør 



Tre små bruer på fylkesveger i 
midtre del av Buskerud synger 
nå på siste verset hvis de ikke 

får en betydelig overhaling 
eller blir skiftet ut. 

Gamle, 
slitne 

Ko11111es bru i Lågellfinle11 fm 1923. 

BRUER 
T EKST OG FOTO: 

KJELL W OLD 

Verst stilt er Bakke bru p å Fv 151 i 
Modum. Hengebrua fra 1913 er alle
rede stengt og i så dårlig forfahlli1g at 
d en skal rives og erstattes med en ny 
bru. Arbeidet på brua ved Simostran
da starter nå i sommer og en ny bru 
skal s tå ferdig over Sim oa sent p å 
høs ten. Prisen blir ca. seks millioner 
kroner. 

Gamlebrua i Kongsberg fra 1931, 
en 110 meter lang hengebru i stål og 
betong på Fv 89, har også skral helse. 
Brua trafikkeres daglig av 1500 biler 
og er i meget dårlig teknisk stand. 
Brua var itmtil n ylig tillatt for biler 
med totaltvekt opptil 3,5 tmm, men er 
nå redu sert til to tonn. Her m å det 
omfatten de utbedringer til. Et arbeid 
som er kostnadsberegnet til omlag h·e 

og en halv millioner kroner. Arbeidet 
p åbegynnes trolig i løpet av året og 
ferdigstilles neste år. Foreløpig er bru
as bredde på fire meter i1msnevret for 
å redusere trafikken til u telukkende 
personbiler. 

Kumn es bru i Lågend alen ved 
Hvål mellom Rv 40 og Fv 81 en snau 
mil nord for Hvittit1gfoss skranter og
så betydelig. Den 100 meter lange 
hengebrua fra 1923 er alt tmder utbe
dring. Arbeidet startet i mai og skal 
være ferdig i fellesferien. Kostnadene 
for dette ligger p å vel 650.000 kroner. 

Slik blir 11ye Bnkke bru i 2001. 
(l ll11strnsjon: SCC Bruer - SCC Abel Eng/1) 

Gn111/ebmn i Kongsberg fm 1931. 

/ 

i Mod11111 sknl rives. 



Skriver ny veghistorie 
Mindre enn to år etter at han 

samlet Statens vegvesen 
Buskeruds 100 års historie 

mellom to permer, er han i gang 
igjen, drammenshistorikeren 

Jo Sellæg. 

TEKST OG FOTO: 

K JELL W OLD 

N å graver han fram og samler trå
dene til det som skal bli landets første 
samlede bokverk om landets aller før
s te riksveg, kongevegen m ellom 
Kongsberg og Hokkslilld 1624-1630 i 
regi av Kristian kvart (IV). 

Og igjen h ar han god hjelp av 
Vegvesenets egne historiegravere i 
Buskerud, trioen Harket, Berge, Ruis
tuen som nå også er blitt supplert av 
tidligere vegsjef Rognan. På forsom
meren hadde museumsgutta og forfat
ter Sellæg invitert vår nye vegsjef Eva 
Solvi med på his torisk oppdagelses
reise i Kris tian IV's fotspor i Eiker og 
Kongsberg. Det ble en matnyttig første 
tur, som du kan lese resultatet av om 
drøye to år. 

1 
Lundebnkkene ved Vestfossen, sett fra Sknrm 
111ed Fisk11111slettn i bnkgrnnnen. l forkant 
tydelige spor nv den gn111le konge- og 
riksvegen. 

2 
R11dstøe11 ved Fiskumvnnnet, tidligere 
skysstnsjo11 og vertsl111s 111ed tydelige spor 
etter kongevege11. 

Mars 1991 

Biltilsynet 
Drammen tar i 
bruk engangs

prøveskilt 

Tro11rl /011nsse11 111erl rle11 11yl' lype11 proveskill. 
(Foto: Willy Bnkke11 ). 

Rutinene for dagsp røvekjen ne
merkene er for mange av de s tørre 
s tasjonene bl itt e t s tort p roblem. Fra 
tid til annen gå r man tom for skilter, 
s lik a t pub li kum må avvises. M is
bruket av ski ltene er dessverre øken
de ved at fle re og fl ere "mis te r" s kil 
tene, e lle r a t de gans ke enkelt ikke 
blir .levert tilbake. (".). 

Bilti lsyn et Bergen ha r siden juni 
1990 u tprøvd en ny type p røveskilt 
for engangsbru k. Ved Bilt ilsyne t 
Dra mmen venter vi ba re på at prøve
perioden i Bergen er over, og a t Veg
d irekto ra tet gir kl arsig nal ti l å star
te. A lt u ts ty re t e r på p lass til å ta det 
nye systemet i bruk. 

De nye skiltene kan kjø pes hos 
BiJ ti !syne t for det t:i dsronun et de ska I 
brukes (".). Det blir ikke krevd noe 
depositum og kunden beta ler ba re 
for de dagene vedkommende har be
hov for. BiJ ti lsynet viJ etter dette kun
ne yte en meget bed re og ras kere ser
vice enn tidl igere(".). 

Teks t: Trond Jonassen. 



GEIR HOLM GUNDERSEN 
STRØMSKOGEN 48 
3030 DRAMMEN c 

Returadresse: 
Statens vegvesen 
Buskerud vegkontor 
Pb.2265 Strømsø 
3003 Drammen 

Lastebilen og generatoren 
Be11si11111a11gele11 under siste verde11skrig førte til at 

a1111et drivstoff /llntte tas i bruk. 

TEKST'. O SKAR G JESTEMOEN 

FOTO'. V EGVESENETS BILDESAMLING 

Gassgenera to rer ble så monte rt på bilene. Dis
se ble fy rt med treku li elle r knott. Tresorten som 
o ftes t ble brukt til knott var av or. Tø rr oreved ble 
ka ppet o pp i oml ag seks centimeter lengd er og 
kløyvd opp. 

Ved bruk av gassgenera to rer ble motorene vel
dig "daue og trege". Ti l sammenligning med ben
s in kan nevnes a t man regnet en liter bens in so m 
·1,5 ki lo ku 11 eller 2,5 kil o tø rr knott. 

\legvl'SL'ltl'I 111111/e ogsll 11w11tere gnssge11erntorer 11rl si11e lnste/Jiler. I ler se vi 811sker11d vegvesc11 
si11 e11este MAN lnstcilil 11t1111011lerl " l111l1ert" gnssgr11crntor lmk f orerl111sl'I. 

VM • 
I presisjonsk:jøring 

f å r e r det vå r tur ti l å arrangere VM i presi
sjonskjøring. Mesterskape t vil finne s ted på Lyn
gåsbanen 8. - 9. september. Deltakere fra sa mtli
ge av landets fylker vi l de lta under mesterskapet, 
og det skal konkurreres i klassene lastebil, hjul
las te r og veghøve l. 

J forbindelse med a rrangementet er det behov 
for en del frivilli ge mannskaper som kan hje lpe 
ti l med avviklingen. 

Dersom noen kunne tenke seg å tilbringe litt 
tid p å Lyngåsbanen lørdag 9. september, e r det 
bare å melde i fra til Else Wæ rsted på produksjon. 


